

1. Who is eligible for the scholarship?

All current and prospective students entering Years 7 – 13 in the 2024-2025 academic year at YCIS Shanghai are eligible to apply. Please check the age/year-level requirements for specific awards at https://www.ycis-sh.com/en/admissions/scholarships. Parents of prospective students should check eligibility requirements with our Admissions staff.

2. My child is in Primary, can they apply for the scholarship?

For the 2024-2025 academic year, YCIS Shanghai will open the scholarship application only for Secondary students. We review the scholarship programme annually. If scholarships are available for other year levels in the future, we will inform our school community.

3. Does the scholarship cover all school fees?

No. The Scholarship Programme will cover a percentage of the tuition fees related to academics, depending on the awarded scholarship category and level. The scholarship will not cover the Placement Deposit, fees related to transportation, lunch, school uniforms, optional school overnight trips, and other fees not related to academics.

4. How do I apply?

- a. For new students, please submit an admissions application before applying for the scholarship. To apply for the scholarship, external students must use a YCIS student ID, which will be provided after submitting the admissions application. For further information, please get in touch with our school Admissions Team by phone or email:
 - Tel: 021-2226 7666, ext. 1 (Puxi Campus), ext. 2 (Pudong Campus) Email: sh.enquiry@ycis.com
- b. For our current students, please directly apply online and finish the application form as per the instructions: https://scholarship.ycyw.com/sh.html





5. What are the scholarship categories?

- a. The Madam Tsang Chor-hang Memorial Scholarship (Overall Achievement Award)
- b. Yew Chung Yew Wah Subject & Talent Award
 - i. Art & Design/ Music/ Performing Arts/ Sports
 - ii. Mathematics/ Science/ Humanities/ Languages
 - iii. School & Community Service
- c. Yew Chung Yew Wah IGCSE/IB Award

6. What is the application process and timeline?

APPLICATION TIMELINE	APPLICATION PROCESS	
January	8th Jan	Submission of supporting document/references opens
	29th Jan	Application deadline
February	1st-2nd week	Application review and shortlisting
	3rd week	Announcement of shortlisted applicants
	4th week	Interview schedule sent out
March	1st week	Interview process
	2nd-4rd week	Final review process
	last week	Scholarship award posting

7. Who fills in the scholarship application?

The applying student must fill in the scholarship application on their own, not their parents or another assigned person. The interview will be with the student and based on the student's application.





8. Will my child automatically receive an interview?

No. The Scholarship Panel will select the students to interview based on each student addressing the required criteria and the overall strength of applicants.

9. Does my child need to complete any tests or exams as part of the process?

- a. Current students do not need any additional tests as we will use the school assessment data and school reports as evidence of academic merit. However, students are required to submit their last two years' school reports as part of their application.
- b. New students will need to complete the tests required during the admissions process to be considered for a scholarship, along with letters of recommendation from their current school and supporting reports. The assessment will be conducted as part of their admissions process.

10. Do I need to re-apply every year?

It depends. Scholarship categories may have different durations. Scholarship periods of more than one year will be subject to annual review.

11. Other than a tuition fee reduction, are there any other benefits for my child receiving a scholarship?

- a. Scholarships can form part of a student's university application and they show the student as standing out out or being very strong in one or more areas of school life.
- b. We will also acknowledge the scholarship recipients in school events and assemblies.

12. If my child is unsuccessful for the 2024-2025 scholarship programme, can they apply again the following year?

Yes! Students are welcome to re-apply in all future academic years. It is suggested that the student seeks feedback and checks whether they are meeting the required criteria to be awarded a scholarship before applying.

13. If my child is successful in receiving a scholarship, what is expected of them?

- a. The student is expected to maintain the grades and other criteria they met to receive the award in the first place.
- b. There is also an expectation that they provide some benefits for the school. For example, if they received a Music Scholarship, we would expect them to join and take the lead in various music activities that the school has on offer.





14. If my older child receives a scholarship, can it be transferred to my younger child?

No, it cannot. Scholarships are not transferrable.

15. My child is studying in YCIS HK in Year 8, and is receiving a scholarship. As our family is relocating to YCIS Shanghai, can I transfer my scholarship?

Scholarships are not transferrable. The student will need to re-apply at YCIS Shanghai if they want to be considered for a scholarship.

16. Can my child be awarded more than one scholarship?

Each student may apply for a maximum of two scholarships. The maximum any student will be awarded is one scholarship per academic year.

17. Who can I contact regarding the progress of my child's application?

- a. For current students, please contact the Scholarship Officers via the emails below:
 - YCIS Shanghai Puxi Campus: ycispx.scholarship@ycis.com
 - YCIS Shanghai Pudong Campus: ycispd.scholarship@ycis.com
- b. For new students, please contact the admissions staff responsible for the enrollment application.

18. Can parents join their child's interview process?

- a. No. If your child is in China, the interview and assessments will be done on-site, and face to face.
- b. For overseas applicants, our Admissions staff will help you through the process if your child is applying.

19. When will I receive the final decision regarding the scholarship?

The final decision will be delivered in the last week of March 2024.

20. I am not a YCIS student, can I apply?

Yes, all students entering Years 7-13 in 2024-25 are welcome to apply, including prospective new students. Please check the YCIS eligibility requirements before applying.

21. I am a YCIS student and I have been in the school over six years, what are my chances of being awarded a scholarship?

All students will have the same opportunity to apply and be considered. The final decision will be based on how well the student meets the essential and desired criteria. As mentioned, all scholarships awarded will be based on merit and achievement.

22. Can I ask my child's teacher to recommend my child?

Yes. Teacher referrals are strongly recommended and are part of the required application submission.





23. Who will be on the Scholarship Panel?

The Scholarship Panel will make decisions on all applications and recommendations from the interview phase. The panel is likely to include:

- i. Members of the SLT (School Leadership Team)
- ii. Senior Leaders of Secondary
- iii. One or more representatives from relevant academic disciplines
- iv. Careers and University Guidance Counsellor

24. How many scholarships are available per year?

The selection panel will consider the quality of applications, the available budget and how many students meet the criteria. There is no set number of scholarships each year.

25. What are the Essential Criteria to receive the scholarship?

Please refer to the scholarship programme brochure for the eligibility criteria, or you may check on our website: https://www.ycis-sh.com/en/admissions/scholarships.

26. If my child is unsuccessful, can my child appeal the decision?

The decisions made by the Scholarship Panel will be final. If a student or parent has questions or requires additional feedback, they can contact the Scholarship Officers.

27. Who can I contact if I have further questions?

YCIS Shanghai Puxi Campus: ycispx.scholarship@ycis.com

YCIS Shanghai Pudong Campus: ycispd.scholarship@ycis.com







1. 哪些学生有资格获得奖学金?

所有在2024-2025学年进入7-13年级的上海耀中在校学生和新生都有资格申请。您可通过网站: https://www.ycis-sh.com/en/admissions/scholarships 查询各年龄段和年级段的具体奖学金评定标准。有意向的上海耀中新生家庭需联系招生部员工查询申请资格要求。

2. 我的孩子正在读小学,他们可以申请奖学金吗?

在2024-2025新学年,上海耀中只为中学部学生开放奖学金申请程序。我们将在下一学年再审查奖学金计划,如果下一学年有其他年级的奖学金,我们将通知整个学校社区。

3. 奖学金将涵盖所有学费吗?

不是,根据此计划所颁发的奖学金将涵盖一定比例的与学术学科有关的学费。奖学金不包括学位保证金和与交通、午餐、校服、选择性的学校旅行和其他与学术学科无关的费用。

4. 我该如何申请?

a.新生在提交奖学金申请前,需要先提交入学申请。新生必须要使用耀中的学生ID 号来进行奖学金申请(ID号将会在提交入学申请后获得)具体信息请联系我们学校的招生部老师:

电话: 021-2226 7666, 转1(浦西校区), 转2(浦东校区) 邮箱: sh.enquiry@ycis.com

b.对于我们的在读学生,请直接提交在线申请并按照要求完成申请表格:

https://scholarship.ycyw.com/sh.html





5. 奖学金的类别有哪些?

- a. 曾楚珩女士纪念奖学金(整体学术成绩奖学金)
- b. 耀中耀华学科及才能奖学金
 - i.艺术与设计/音乐/表演艺术/运动
 - ii.数学/科学/人文科学/语言
 - iii.学校及社区服务
- c. 耀中耀华IGCSE/IB奖学金

6. 奖学金的申请流程和时间线是什么?

申请时间		申请流程
一月	1月8日	提交申请文件及推荐信
	1月29日	申请截止
二月	第一至二周	申请评审及筛选
	第三周	公布入围申请
	第四周	发布面试通知
三月	第一周	面试流程
	第二至四周	最终评审流程
	最后一周	获奖名单公布

7. 由谁来填写奖学金申请表?

申请书必须由学生本人填写,而不是由其父母或其他指定人员填写。学生根据自身情况参加面试,面试将以学生的申请为基础。

8. 我的孩子会自动获得面试机会吗?

不是。奖学金评定小组将根据每个学生是否符合要求的标准和申请者的整体实力来选择面试的学生。

9. 作为奖学金申请过程的一部分,我的孩子是否需要完成任何测试或考试?

- a.在读学生不需要做任何额外的测评。我们将使用学校现有评估数据和学生学业报告作为参考,学生需要自己 在奖学金申请系统中上传近两个学年的完整学习报告。
- b.有意申请奖学金的新生需要完成入学流程中所需的测试,并附上当前学校的推荐信和学习报告。测试评估作 为入学申请流程中的一部分被完成,以衡量其学术上是否适合就读和获得奖学金的潜力。





10. 我需要每学年重新申请奖学金吗?

每项奖学金的存续期不同,需要根据学生具体申请的奖学金来决定。对于存续期一年以上的奖学金,评议组将会每年重新评估。

11. 除了减免学费之外,我的孩子获得奖学金还有其他助益吗?

- a.奖学金可以成为学生申请大学的一部分,它们表明学生在学校生活中一个或多个领域中脱颖而出或非常优秀。
- b.我们还将在学校活动和校会上对奖学金获得者进行表彰。

12. 如果我的孩子在2024-2025年度的奖学金申请中落选, 他们可以在下一年再次申请吗?

是的,我们欢迎学生在未来所有学年中重新申请。我们建议学生在重新申请前寻求反馈,并确认他们是否符合获得奖学金的必要标准。

13. 如果我的孩子成功获得了奖学金,学校对他们的期望是什么?

- a. 学生应保持他们最初获得该奖项时的成绩和其他标准。
- b. 我们还期望他们为学校做出相应贡献。例如,如果他们获得了音乐奖,我们希望他们能参加积极参加学校组织的各种音乐活动。
- 14. 如果我的大儿子/女儿取得了奖学金,是否可以把奖学金转给我的小儿子/女儿?不可以。奖学金不能转给其他人。
- 15.我在香港耀中就读8年级,申请到了奖学金,但是即将转入上海耀中就读,奖学金能转到上海耀中吗?

奖学金不能在学校之间转移。如果想要获得奖学金,学生需要在上海耀中重新提交申请。

16. 我的孩子只能获得一项奖学金吗?

每个孩子可以申请至多两项奖学金,但是每个学年内只能获得至多一项奖学金。

17. 如果我想了解孩子的奖学金申请进展,可以联系谁?

a. 对于我们的在读学生,请通过电邮联系奖学金专员:

上海耀中浦西校区: ycispx.scholarship@ycis.com

上海耀中浦东校区: ycispd.scholarship@ycis.com

b. 对于新生,请联系负责您孩子入学申请的招生部老师。





18. 孩子进行面试的时候,家长可以陪同参与吗?

- a. 不可以。如果您的孩子在中国境内,需到校参加面试和测试。
- b. 如果从境外申请奖学金,学校招生部老师会在申请全程提供协助。

19. 我们何时能够收到奖学金的最终申请结果?

在2024年3月份的第五周。

20. 我现在不是耀中学生,是否可以申请?

可以。2024-2025学年将要在耀中就读7至13年级的学生都可以申请,包括准新生。在提交奖学金申请前,请查阅上海耀中的入学申请要求。

21. 我是耀中的在校生,已经在耀中就读六年,我申请到奖学金的可能性有多大?

所有学生机会均等、一视同仁。作出最终决定的依据是学生是否符合"必要素质"和"理想素质"。奖学金将根据学生的优势和成就进行颁发。

22. 我可以请孩子的老师出具推荐信吗?

可以。教师推荐信是学生表现的有力证明。

23. 谁会成为奖学金评定小组的成员?

学校将成立自己的奖学金评定小组,对所有的奖学金申请和来自面试阶段的推荐作出评定。小组成员可能包括:

- i. 学校管理团队成员
- ii. 中学部校领导
- iii. 相关学科的一名或多名代表
- iv. 大学升学指导和职业规划老师

24. 每年有多少奖学金?

每年奖学金的数量并非固定的。遴选小组会综合考虑候选人的素质、可用的预算以及符合标准的学生人数。

25. 获得奖学金的"必要素质"有哪些?

请参阅奖学金项目宣传册中的相关政策、申请资格和必要素质,或到官网查看:

https://www.ycis-sh.com/en/admissions/scholarships





26. 如果我孩子的奖学金申请没有成功,可否申请复议?

奖学金评定小组的决定即为最终决定。如果学生或家长确实存有疑问或者希望得到更多反馈,可以联系学校办公室奖学金专员。

27. 如果我还有其他问题,可以联系谁?

上海耀中浦西校区:ycispx.scholarship@ycis.com 上海耀中浦东校区:ycispd.scholarship@ycis.com

